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Bistrita: Ministrul Finantelor subliniaza ca exclude reducerea CAS si ca oamenii nu

ar trebui pacaliti astfel de catre guvernanti

Ministrul Finantelor, Adrian Câciu, a declarat vineri, la Bistrita, ca exclude ''ferm'' posibilitatea reducerii

CAS cu 5% si ca la nivelul Guvernului nu a avut loc o astfel de discutie referitoare la posibilitatea reducerii

CAS, el adaugând ca guvernantii au responsabilitatea de a nu "pacali" oamenii si de a nu crea politici

publice "toxice" pentru cetateni.

 

"A fost vreodata valabila reducerea CAS? A fost declarativ, din partea unui analist economic, înteleg, si, în rest,

daca prezinta o solutie din perspectiva unei sustenabilitati fiscal-bugetare, dar mai ales a unei sustenabilitati a vietii

oamenilor la care se raporteaza, putem sa o luam în calcul. La nivel guvernamental, aceasta discutie nu a avut loc.

Cred ca oricine poate sa deschida o carte de aritmetica de clasa a doua, poate vedea care este efectul, fara sa stie

economie neaparat, dar poate vedea cât de toxic este acest efect. Nu trebuie sa înselam oamenii, sunt si alte masuri

de a creste veniturile oamenilor si ale angajatilor, o sa le vedeti în planul pe care Guvernul îl va... Nu trebuie sa

pacalim oamenii, am mai vazut în anii trecuti pe cineva care spunea 'taxe zero pe salariul minim'. Economia

comporta si economisti, fiecare cu parerea lui, problema este sa nu cumva sa ajungem sa cream politici publice

toxice pentru cetateni. Taxele aferente muncii, da, sunt mari, ridicate, trebuie gasite si alte solutii pe taxarea

muncii, dar sa nu uitati ca taxele acelea privesc persoana si îi asigura niste drepturi ulterioare", a afirmat ministrul

Câciu, în cadrul unei conferinte de presa.

 

Ministrul Finantelor a adaugat ca el nu va accepta o propunere de acest tip referitoare la CAS, pentru ca ar însemna

"aruncarea în aer" a bugetului de stat si a bugetului de pensii.

 

"Eu o sa fiu foarte ferm: daca se ia în calcul asa ceva, eu nu accept asa ceva. Deci nu discutam acum de aruncarea

bugetului României si a bugetului de pensii al României în aer pe masuri în criza, în care noi trebuie sa sustinem

pensionarii, v-o spun foarte ferm. În rest, poate sa se supere cine a propus", a afirmat Câciu.

 

El a mai mentionat însa ca, din punctul sau de vedere, "economia este pe primul plan si trebuie ajutata".

 

Presedintele PNL, Florin Cîtu, a declarat, luni, ca încearca sa îi convinga pe partenerii din coalitia de guvernare sa

accepte reducerea CAS cu 5%.

 

"Încerc sa îi conving pe partenerii de coalitie. Sunt mai multe scenarii pe masa. Din punctul nostru de vedere, este

masura care ajuta pe toata lumea si nu discrimineaza. Eu am vazut tot felul de propuneri care vin pentru un anumit

sector sau altul. Nu mi se pare normal. PNL vrea sa îi ajute pe toti românii, pe toti angajatii din România, nu doar

pe unii sau pe altii în functie de ce ministru are mai multa putere de convingere. (...) Mai sunt si alte masuri pe

masa. În acelasi timp, iarasi nu pot sa fiu de acord cu masuri care cresc veniturile doar în sectorul bugetar, pentru

ca asta înseamna implicit taxe mai mari pentru cei din sectorul privat si nu putem sa sustinem asa ceva", a afirmat

Cîtu, la Palatul Parlamentului.

 

Parlamentari liberali au depus saptamâna trecuta un amendament pentru modificarea Codului fiscal care prevede

diminuarea contributiei pentru asigurari sociale (CAS) cu 5%. 
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